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رئیس جمهور در جمع دانشجویان دانشگاه شریف 
گفت: لایحه حذف ارز ترجیحی با مطالعه و حساب 
شده تدوین و ارائه شــده است و برخی مطالب 
مطرح شــده درباره پس گرفتن آن از مجلس، 

صحت ندارد و خلاف واقع است.
به گزارش تجارت نیوز، رئیس جمهور، در جمع دانشــجویان 
دانشگاه شریف گفت: لایحه حذف ارز ترجیحی با مطالعه و 

حساب شده تدوین و ارائه شده است و برخی مطالب مطرح شده 
دربــاره پس گرفتن آن از مجلس، صحت ندارد و خلاف واقع 

است. فوریت برسی این لایحه در مجلس رای نیاورده است.
وی با تاکید بر اینکه ساماندهی یارانه و ارز به ویژه ارز ترجیحی 
و وضعیت بازار با جدیت پییگیری  می شود، تصریح کرد: اقتصاد 
ما نیاز به جراحی دارد و حاضریم برای ســامان یافتن اقتصاد 

کشور و زندگی مردم از آبرویمان مایه بگذاریم.

طبق اعلام خبرگزاری ها رئیس جمهور با بیان اینکه باید زندگی 
مردم سامان یابد و آرامش بر فضای جامعه حاکم شود، گفت: 
هر اقدام اقتصادی که دولت بخواهد انجام دهد، مردم و فعالان 

اقتصادی را در جریان می گذارد.
وی تصریح کرد: در دوگانه رضایت خواص و رضایت عموم 

مردم، رضایت مردم را بر رضایت خواص ترجیح می دهیم.
رئیس دولت سیزدهم درباره برنامه دولت برای حمایت از تولید 

داخل هم گفت: به هیچ شرکت دولتی اجازه واردات کالاهایی 
را نمی دهیم که مشــابه  آن با کیفیت مناسب در داخل کشور 

تولید می شود.

رئیسی با بیان اینکه اعتراض با اغتشاش تفاوت دارد و جرم 
سیاسی با جرم امنیتی متفاوت است، گفت: نقد و نقدپذیری را 

زمینه ساز رشد کشور می دانیم و به نقدها توجه می کنیم.

رویداد امروز
رئیسجمهور:

دولتلایحهحذفارزترجیحیرا
پسنگرفتهاست

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: کسانی که می خواهند 
آمریکا را بزک و تطهیر کنند، از ۱۶ آذر ۳۲ شروع کنند تا به 

شهادت سردار دل ها برسیم.
به گزارش ایلنا، سیدمحمد حسینی در مراسم بزرگداشت روز دانشجو در 
دانشگاه خوارزمی گفت: در تاریخ روزهای تلخ و شیرین متعددی وجود دارد، 
مانند روز ۱۶ آذر در غربت که دانشجویان جان خودشان را تقدیم کردند. البته 

روزهای فتح و پیروزی مانند ۱۲ و ۲۲ بهمن وجود دارد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور افزود: ۱۶ آذر سال ۳۲ سه دانشجو عزیز را به 
گلوله بستند؛ چون اعتراض کرده بودند آمریکایی ها در کار ما دخالت می کنند؛ 
چراکه می دانستند قرار است به ایران بیایند و کارهایی انجام دهند که امروز با 
عربستان برخورد می کنند و می گویند گاو شیره است.وی تاکید کرد: دانشجو 
از ملت و کشور دفاع می کند و جان خودش را می دهد.حسینی گفت: کسانی 
که می خواهند آمریکا را بزک و تطهیر کنند، از ۱۶ آذر ۳۲ شروع کنند تا به 
شهادت سردار دل ها برسیم.وی با اشاره به مذاکرات برجام گفت: جمهوری 
اسلامی بر خلاف ترامپ و اوباما به تعهدات خودش پایبند بود. آمریکایی ها در 
حالی که ادعا می کردند به مذاکرات پایبند هستند هر فرد و شرکتی را تحریم 
می کردند.حســینی خطاب به آمریکا گفت: جمهوری اسلامی به تعهدات 
خودش پای بند است و شما پایبند نیستید و نمی دانید چه می خواهید انجام 
دهیم.معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: بسیاری از دانشجویان سرداران دفاع 
مقدس شدند؛ چراکه نمی توانستند ساکت بنشینند تا غرب و شرق و ارتجاع 
منطقه فریاد بکشد.وی با بیان این که زمینه در کشور برای پیشرفت در علوم 
گوناگون فراهم است، اظهار داشت: دشمن دنبال خودباختگی ما بود ولی امام 

خمینی به ما عزت و شخصیت داد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور تاکید کرد: امروز ثابت شده است که در حوزه 

هسته ای، نانو، هوافضا و بسیاری علوم تا چه اندازه پیشرفت کرده ایم.
وی یادآور شد: در ابتدای جنگ هیچ چیزی نداشتیم اما امروز خیلی رشد 
کرده ایم. وقتی در حوزه ای رشد می کنیم، باید مشخص شود چرا در حوزه ای 
مثل خودروســازی رشد نداشــته ایم. رمز در جا زدن در برخی حوزه ها باید 
مشخص شود.حسینی بیان کرد: رییس جمهور هم تاکید دارد که دانشگاه 
اتاق فکر دولت است. اساتید و نخبگان باید به ما در حل مشکلات کمک 
کنند. مشکلات لاینحل نیست و ما بن بست نداریم . ما موانع را برمی داریم. 
در همین صد روز چه اقداماتی انجام شد شاید انتظارات بیشتر باشد ولی این 
صد روز را با دوره های قبل مقایسه کنید.معاون پارلمانی رئیس جمهور با اشاره 
به شرایط سخت بیماری کرونا و آمار بالای مرگ و میر، اظهار کرد: برخی 
می گفتند اگر تحریم ها برداشته شود یا FATF تصویب شود، می توانیم 
واکسن وارد کنیم در حالیکه صدمیلیون واکسن در صد روز وارد و تزریق شد  .

وی تاکید کرد: در دوره های گذشته برخی اهل کار نبودند. الان دولت در 
دسترس و تعامل هستند و شرایط بسیار خوبی برای همکاری با سایر قوا و 
نهادها شکل گرفته است. دغدغه این را نداریم که قوا پشت تریبون علیه 
هم حرف بزنند. می گفتند نیروهای انقلاب دیپلماسی بلد نیستند اما ایران به 

عضویت شانگهای درآمد و در اکو فعال شدیم.
حسینی درباره این که چرا رسانه ها مانند دوره دولت قبل مشکلات را بیان 
نمی کنند؟ گفت: رسانه باید وظیفه خود را انجام دهد که الان هم همینگونه 
است. وقتی صداوسیما  گزارشی از مشکلات  مطرح می کند، دولت حل آن را 
دنبال می کند. رییسی مرد میدان بوده و دنبال حل مشکلات است ، البته دولت 
در آغاز راه است و تلاش می کند زمینه را برای کارهای بزرگ فراهم کند. 
صداوسیما از دولت مستقل است و باید خدمات دولت را بیان کند و همچنین 

مشکلات را بگوید. ما مدعی نیستیم که منزه هستیم.

نماینده مردم قزوین و آبیک و البرز در مجلس با بیان اینکه فضای 
مجازی مهم ترین دستاورد بشر است، گفت: فضای مجازی می 

تواند جهان را از دروغ، ریا، استبداد و دیکتاتوری نجات دهد.
به گزارش ایلنا، لطف الله سیاه کلی عضو کمیسیون مشترک بررسی طرح صیانت از 
فضای مجازی در نشست دیروز مجلس در جریان بررسی گزارش کمیسیون صنایع و 
معادن در خصوص عملکرد وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در خصوص تکالیف 
مقرر در قانون و برنامه های کلان و تعهدات مربوطه )در اجرای ماده)۱۰۷( آیین نامه 
داخلی مجلس(، گفت: دو پدیده در دو دهه اخیر اتفاق افتاده که هم در حکمرانی ها 
تاثیر فزاینده ای داشته و هم در مرزهای جغرافیایی کشورها تاثیر گذاشته و تاثیرات 
بسیاری هم در ۳ دهه آینده خواهد داشت.وی با اشاره به پدیده بهره گیری از فضا و 
اضافه کردن سرزمین از کرات دیگر و توسعه عرصه زندگی از زمین به دیگر سیارات و 
سیارک ها، تصریح کرد: با این اتفاق دیگر نمی توانیم به کشورهایی که هم اکنون از 
کشور ما روی کره زمین کوچک تر هستند را همچنان کوچک بدانیم چرا که ممکن 

است چند برابر کشور ما در دیگر سیارات برای خودشان عرصه جدیدی ایجاد کنند.
این نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی افزود: اگر میزان سرمایه گذاری 
کشــورها را در حوزه هوا و فضا مشاهده کنید حرف بنده را تصدیق می کنید، دنیا 
به ســمت آسانسورهای فضایی و سفرهای زیر مداری حرکت کرده است و جهان 
۲۰۳۰ و ۲۰۵۰ جهان دیگری خواهد بود. انسان های آن دوران، دوران ما را جهان 

کهنه خواهند خواند.
وی با اشاره به پدیده فضای مجازی به عنوان بزرگ ترین دستاورد بشر، تاکید کرد: 
ما هم اکنون در طلیعه فضای مجازی قرار داریم و هم اکنون آن را در حد رسانه می 
شماریم و تعریف می کنیم و آن هم در حد بسیار ناقص اما دنیای فضای مجازی 
عرصه دیگری از جنس غیر زمینی است، دنیایی که می تواند جهان را از دروغ، فساد، 
رانت، خودکامگی، استبدادزدگی، دیکتاتوری برهاند و عدالت محوری را جایگزین 

کند، همانگونه که اسلام محتوای حکومت مبتنی بر عدالت را تجویز می کند فضای 
مجازی نیز یکی از ابزارهای مهم عدالت گستری خواهد بود.سیاهکلی تصریح کرد: 
ایرادات فضای مجازی را به خدمات آن ببخشید و آن را مدیریت کنید و به استقبال 
آن رفته و در آغوشش بگیرید. فضای مجازی دنیا را آنقدر کوچک خواهد کرد و در 
یک جا جمع کرده و در دســتان بشر قرار خواهد داد و همچنین به افسانه جام جم 
عینیت می بخشد. این  دو پدیده به شدت به یکدیگر مرتبط هستند و به یکدیگر 

خدمات متقابلی می دهند.
وی با بیان اینکه تمامی اتفاقات مذکور را بشر رقم زده است، ادامه داد: بودجه در 
تکنولوژی کشورهای توسعه یافته نقش دارد اما نقش اصلی را نرم افزار ایفا خواهد کرد 
که آن هم اندیشه بشر است و آن هم همین جوان های با استعداد این کار را انجام 
خواهند داد که در این کشور به وفور یافت می شود اما حیف که ما آن ها را نمی بینیم 
و تعدادی از آن ها به کشورهای دیگر که از لحاظ بودجه ای قوی هستند ولی نیروی 

انسانی کافی ندارند مهاجرت کردند.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی، ادامه داد: آقای وزیر جوانان را دریابید 
و نگذارید از ما آزرده خاطر شوند که همینک هستند. تعدادی از جوانانی که به من 
مراجعه می کنند در  پیچ و خم بروکراسی اداری نباید از فکر عقیم شوند، از اتاق های 
فکر کلیشه ای خارج شوید و ایران را اتاق فکر خود قرار دهید و از فضای مجازی برای 
بهره گیری از اندیشه های برتر برای دنیای جدید ایران جدید را بسازید. از آقای وزیر 
ارتباطات و رئیس جمهور برای تشکیل شورای عالی فضایی پس از ۱۱ سال تشکر 
می کنم و امیدوارم در این حوزه برون سپاری را جدی بگیرند. همچنین مردم را در 
اداره امور شریک کرده و به آن ها حساد و بخل نورزیم که راه پیشرفت کشور حضور 
مردم در عرصه های مختلف اجرایی است که باید در هر وزارتخانه تعریف شود و انقدر 
موضوعات را حاکمیتی تعریف نکنید و مردم را از موضوعات در کشور دور نکنید. اگر 

شبکه ملی اطلاعات و بخش خصوصی تقسیم کار می کرد تاکنون تمام شده بود.

 دغدغه این را نداریم که قوا پشت تریبون
 علیه هم حرف بزنند

 سیاهکلی: ایرادات فضای مجازی را 
به خدمات آن ببخشید و آن را مدیریت کنید

ضمانتی برای اجرای ماده ۵۹ قانون تامین اجتماعی وجود ندارد

لابی گری؛ عامل زمین ماندن غرامت  ایام بیماری
موضوع »غرامت ایام بیماری« برای بیمه شدگان تامین اجتماعی 
در قانون درنظر گرفته شده اما هیچ ضمانتی وجود ندارد تا این 

ماده اجرا شود.
به گزارش ایلنا، براساس ماده ۵۹ تامین اجتماعی تمامی کارگرانی که تحت 
پوشش این سازمان قرار دارند، می توانند از غرامت ایام بیماری استفاده کنند. 
بر اســاس این ماده قانونی، بیمه شدگانی که تحت معالجه و یا درمان های 
توانبخشی قرار می گیرند و بنا به تشخیص پزشکان سازمان تامین خدمات 
درمانی موقتاً قادر به کار نیستند به شرط  عدم اشتغال به کار و عدم دریافت مزد 
یا حقوق، استحقاق دریافت غرامت دستمزد را خواهند داشت. بنابراین کارگری 
که بر اثر حادثه ناشــی از کار یا غیــرکاری توانایی خود را برای مدت موقت 
از دســت می دهد یا تحت درمان حرفه ای باشد، می تواند از این ماده قانونی 
استفاده کند. مشکلات متعددی در مسیر کارگران برای دریافت غرامت ایام 
بیماری وجود دارد. بسیاری از فعالان حوزه کار معتقدند، نیروی کار برای دو 
هفته اســتراحت باید دو ماه دوندگی کند تا بتواند از مزایای این ماده قانونی 
استفاده کند. همچنین به دلیل اینکه کارگران درآمد چندانی ندارند، به تبع آن 
فرصت پس انداز را از دســت می دهند. در این شرایط آنها ترجیح می دهند تا 
از پیگیری غرامت ایام بیماری صرف نظر کنند زیرا نه تنها پس اندازی برای 
گذران زندگی در دوران استراحت خود ندارند بلکه هر لحظه نسبت به از دست 
دادن موقعیت شغلی خود احساس نگرانی می کنند. علاوه بر مشکلات عمومی 
که گریبان تمامی کارگران را گرفته، برخی از گروه های شغلی به دلیل اینکه 
کارفرمای مشخصی ندارند از این ماده قانونی محروم هستند. بر اساس قانون، 
دولت موظف است زمینه تحت پوشش بیمه قرار گرفتن مشاغلی که کارفرمای 
مشخصی ندارند را فراهم کند. قالی بافان و کارگران ساختمانی جزو این مشاغل 
هستند در واقع به منظور حمایت از این گروه ها دولت قبول کرده حق بیمه ای 

را که کارفرما باید بپــردازد به تامین اجتماعی بپردازد تا این افراد با پرداخت 
مبلغ کمتری از مزایای بیمه ای بهره مند شوند. با این حال در مورد این دسته از 

کارگران بیمه بیکاری و غرامت دستمزد ایام بیماری پرداخت نمی شود. 
میزان غرامت دستمزد ایام بیماری چقدر است؟ 

میزان غرامت دستمزد ایام بیماری کارگران بیمه شده براساس آخرین مزد 
روزانه پیش از وقوع بیماری محاسبه می شود. براساس ماده ۶۲ تامین اجتماعی، 

مدت پرداخت غرامت دستمزد ایام بیماری و میزان آن به شرح زیر است:
غرامت دستمزد از اولین روزی که بیمه شده بر اثر حادثه یا بیماری حرفه ای و 
به موجب تشخیص سازمان تأمین خدمات درمانی قادر به کار نباشد، پرداخت 
خواهد شــد. در مواردی که  عدم اشــتغال به کار و معالجه به سبب بیماری 
باشد در صورتی که بیمار در بیمارستان بستری نشود، غرامت دستمزد از روز 
چهارم پرداخت خواهد شد. پرداخت غرامت دستمزد تا زمانی که بیمه شده به 
تشخیص سازمان تأمین خدمات درمانی قادر به کار نبوده و به موجب مقررات 
این قانون از کارافتاده شناخته نشده باشد ادامه خواهد یافت. غرامت دستمزد 

بیمه شده ای که دارای همسر یا فرزند یا پدرو مادر تحت تکفل باشد به میزان 
سه چهارم آخرین مزد یا حقوق روزانه او پرداخت می گردد. 

غرامت دســتمزد بیمه شده ای که همسر یا فرزند یا پدر و مادرتحت تکفل 
نداشته باشد معادل دو سوم آخرین مزد یا حقوق روزانه است مگر اینکه بیمه شده 
به هزینه سازمان تأمین خدمات درمانی بستری شود که در این صورت غرامت 

دستمزد معادل یک دوم آخرین مزد یا حقوق روزانه وی خواهد بود.
هرگاه سازمان تأمین خدمات درمانی بیمه شده ای را برای  معالجه به شهرستان 
دیگری اعزام دارد و درمان او را به طورســرپائی انجام دهد علاوه بر غرامت 
دستمزد متعلق معادل صددر صد غرامت دستمزد روزانه هم بابت هزینه هر 
روز اقامت او پرداخت خواهد شــد. در صورتی که به تشخیص پزشک معالج 
مادام که بیمار احتیاج به همراه داشته باشد علاوه بر مخارج مسافرت معادل 
پنجاه درصد حقوق یا دســتمزد بیمه شده نیز به همراه بیمار از طرف سازمان 

پرداخت خواهد شد. 
لابی گری عامل بروز مشکلات دریافت غرامت مزد

محسن باقری )عضو هیات مدیره کانون هماهنگی شوراهای اسلامی کار 
استان تهران( در این باره توضیح داد: متاسفانه سازمان تامین اجتماعی وظایف 
خود را در زمینه پرداخت غرامت به درستی اجرا نمی کند؛ به طور مثال در دوران 
پاندمی کرونا از پرداخت غرامت طفره رفت. علاوه بر این موضوع، ســازمان 
برنامه و بودجه نیز منابع مالی مورد نیاز تامین اجتماعی را تامین نکرد تا زمینه 
پرداخت غرامت ایام بیماری در دوران کرونا تامین شود. علاوه بر غرامت ایام 
بیماری، حدود ۹۶۰ هزار نفر نتوانستند از مقرری ایام بیکاری استفاده کنند و 

گرفتار مشکلات در تامین معیشت خود شدند. 
وی باور دارد که کارگران برای دریافت غرامت ایام بیماری در تمامی کارگاه ها 
با مشکلات متعددی روبرو هستند: تمامی کارگاه های بزرگ، تشکل کارگری 

دارند که برای حقوق نیروی کار آن مجموعه تلاش می کنند اما متاســفانه 
نیروی کارگاه هایی از این دست هم نمی توانند از ماده ۵۹ قانون تامین اجتماعی 
استفاده کنند.به گفته باقری، لابی گری عامل اصلی محرومیت نیروی کار از 
این ماده قانونی است: کارفرمایان با بهره گیری از لابی گری مانع اجرای قانون 
می شوند. به عبارت دیگر، کارفرمایان با کمیسیون های پزشکی لابی می کنند 
تا درخواست نیروی انسانی در کمیسیون پزشکی رد شود. برخی از کارگران، 
درمان های سنگین مثل عمل قلب باز را تجربه می کنند اما پزشکان مورد تایید 
سازمان در کمال ناباوری آن ها را محق دریافت غرامت ایام بیماری نمی دانند. 

عضو هیات مدیره کانون هماهنگی شــوراهای اسلامی کار استان تهران 
تصریح کرد: ماده ۵۹ قانون تامین اجتماعی مثل بســیاری از مفاد قانون کار 
هیچ ضمانت اجرایی ندارد. وقتی سازمان تامین اجتماعی و وزارت کار اراده ای 
برای اجرای دقیق قوانین نداشته باشند، به تبع چنین شرایطی پیش خواهد آمد. 
وی معتقد است که ضعف قانون یکی از دلایل بر زمین ماندن آن است. هیچ 
ماده ای به منظور تضمین اجرای قوانین تنظیم نشده است. اگرچه بخشی از 
قانون کار به موضوع جرائم و مجازات اشاره می کند اما آیا یک کارفرما به معنای 

واقعی به دلیل عدم اجرای قانون توبیخ شده است؟ 
به گفته عضو هیات مدیره کانون هماهنگی شوراهای اسلامی کار استان 
تهران، دولت همواره با بهانه هایی مثل حفظ اشتغال، حمایت از تولید و ایجاد 
اشتغال پایدار از کارفرمایان حمایت کرده و حقوق کارگران را پایمال کرده است. 
به همین دلیل، هیچ گاه به جریمه سنگین کارفرمایان فکر نمی کند. در این میان 
کارگران برای رسیدن به حقوق خود باید مدام دوندگی کنند و مراحل زیادی را 
پشت سرگذارند؛ کارفرمایان نیز با استفاده از خلاءهای قانونی از اجرا شدن احکام 
جلوگیری می کنند. به عبارت دیگر، کارفرمایان از شرایط موجود سوءاستفاده 

می کنند و هیچ تضمینی هم برای برخورد با کارفرمای متخلف وجود ندارد.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

بودجه سال آینده با دلار ۲۳ هزار تومان بسته شد
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اظهار داشت: در بودجه 
۱۴۰۱ کف حقوق از ۳.۵ میلیون تومان به ۴.۵ میلیون تومان 
افزایش یافته و همچنین سقف حقوق از ۳۳ میلیون تومان به 
بین ۳۷ تا ۳۸ میلیون تومان رسیده  است یعنی در کف حقوق 
افزایش ۲۸ درصدی و در ســقف حقوق رشد ۶ درصد اعمال 

شده که متوسط آن ۱۰ درصد است.
به گزارش اقتصاد آنلاین، جعفر قادری  درباره تاخیر در ارایه لایحه بودجه 

۱4۰۱ اظهار داشت: دلیل اصلی تاخیر در ارایه لایحه بودجه سال آینده این 
است که دولت به دنبال کاهش بند های بودجه بوده و کاهش هزینه های دولت 
یک موضوع چالشی است و برای بررسی کدها، بندها و ردیف های بودجه نیاز 
به زمان دارد. البته این تاخیر در تحویل لایحه بودجه با هماهنگی مجلس بوده 

تا با هفته تعطیلی مجلس تداخلی ایجاد نشود. 
وی با بیان اینکه تاخیر در تحویل لایحه بودجه ارتباطی به مذاکرات وین 
نداشــت، تاکید کرد: سقف فروش نفت در بودجه ۱.۲ میلیون بشکه در نظر 

گرفته شده  است و قرار نیست که برای بودجه ریزی منتظر تعیین تکلیف برجام 
باشــیم اگر مذاکرات به نتیجه رسید، برای کمک به بودجه متمم تنظیم و 
الحاق می شود اما در حال حاضر بودجه بدون در نظر گرفتن نتیجه مذاکرات 
وین بسته شده  است.رییس کمیته اقتصادی کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
درباره نرخ دلار در بودجه ۱4۰۱ گفت: آنچه که گفته می شود دلار در بودجه 
سال آینده  ۲۳ هزار تومان تعیین شده  است.قادری درباره کاهش هزینه های 
دولت در بودجه ۱4۰۱ اظهار داشت: معتقدم کاهشی در بودجه سال آینده اتفاق 

نیفتاده، در واقع بودجه افزایش پیدا نکرده  اســت به طوری که فقط دو درصد 
نسبت به بودجه سال آینده اضافه شده و هزار و ۲۷۰ هزار میلیارد تومان است.

وی با اشــاره کف و سقف حقوق و دستمزد در بودجه سال آینده گفت: در 
بودجه ۱4۰۱ کف حقوق از ۳.۵ میلیون تومان به 4.۵ میلیون تومان افزایش 
یافته و همچنین سقف حقوق از ۳۳ میلیون تومان به بین ۳۷ تا ۳8 میلیون 
تومان رسیده  است یعنی در کف حقوق افزایش ۲8 درصدی و در سقف حقوق 

رشد ۶ درصد اعمال شده که متوسط آن ۱۰ درصد است.

 دهنوی:پراید ۱۸۰ میلیون تومان شده 
و خبری از وزیر صمت نیست

عضو کمیسیون صنایع و معادن از عملکرد وزیر صمت در کنترل قیمت ها و 
گرانی پراید انتقاد کرد.

به گزارش ایلنا، ســید محسن دهنوی نماینده تهران و عضو هیات رئیسه مجلس شورای 
اسلامی در جلسه دیروز در جریان بررسی گزارش کمیسیون صنایع و معادن در مورد عملکرد 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در خصوص تکالیف مقرر در قانون و برنامه های کلان و 
تعهدات مربوطه، طی سخنانی گفت: در ابتدا جا دارد تشکر کنم از آقای زارع پور که این جلسه 
به منظور همفکری و همگرایی به درخواست ایشان تشکیل شده است، در حالیکه برخی از وزرا 

چنین نیستند. پراید شده ۱8۰ میلیون و خبری از وزیر صمت نیست.

رئیس فراکسیون مستقلین:
اگر قرار بر گره خوردن معیشت مردم به مذاکرات 

نیست، چرا شاخص ها در حال نوسان است؟
نماینده مردم بستان آباد در مجلس یازدهم، گفت: ما هم خیلی امیدواریم که 
تیم مذاکره کننده و دستگاه دیپلماسی منویات و نظر کلی نظام را پیگیری کنند و 
بحث های جناحی و گروهی را در روند مذاکرات یا در سوءگیری های خود دخالت 
ندهند. فارغ از اینکه در مورد مذاکرات و برجام قبلا چه اظهارنظری کردند؛ الان 
باید در مورد آنچه که از ســوی نظام تکلیف شده برای به سرانجام رساندن 
این مسئولیت فکر کنند نه خواسته های شخصی خودشان یا اظهاراتی که در 
گذشته داشتند و بخواهند یک موضوعی را اثبات کنند و اظهارنظرهای گذشته 

را به کرسی بنشانند.
غلامرضا نوری قزلجه نماینده مردم بســتان آباد در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که 
»قرار بود معیشــت مردم به مذاکرات گره نخورد اما از ابتدای هفته جاری شاهد هستیم که با 
بازتاب منفی مذاکرات در روز جمعه، شــاخص ها روند نامناسبی را در پیش گرفته اند و نوسانات 
قیمت ها باعث التهاب زیادی شده است«، گفت: بله، من در جلسه قبل هم نسبت به این مسأله 
تذکر دادم چراکه دیده شد که معیشت مردم به هر حال به این مسائل گره زده شده است. هم 
اظهاراتی که در رسانه های منتسب به دولت بود و همینطور اینکه آن زمان که صحبت از مذاکرات 
شد دیدیم که شاخص ها تاحدودی بهبود پیدا کرد و ۲ روز بعد که بازتاب مذاکرات مطلوب نبود، 
شاخص ها وضعیت نامطوب پیدا کرد اگر قرا نیست این دو به هم گره بخورند چرا این اتفاق افتاده 
و شاخص ها در حال نوسان است؟ مشخص است یک کسانی دارند این دو موضوع را به هم گره 
می زنند، اصولا نباید بزنند و باید با همان وعده درست دولت که مطرح شد یعنی با اکتفا به توان 
داخلی موضوعات را پیش ببرند.وی ادامه داد: ما هم در همان اندازه انتظار داریم و نمی خواهیم ۱۰۰ 
درصد مشکلات در داخل کشور حل شود، اما انتظار داریم بخش اعظمی از این ها که گفته می شود 
بالای 8۰ درصد از مشکلات مربوط به مدیریت داخلی است یا حداقل نیمی از آن است، حل شود.

رئیس فراکسیون مستقلین ولایی در پاسخ به اینکه »نوع صحبت ها و اظهارنظرها و روند اتفاقات، 
خاطرات دوران مذاکرات جلیلی را در اذهان زنده کرد، آیا به آن دوران بازگشته ایم یا تغییر دولت ها 
به معنی تغییر رویکرد هم خواهد بود؟«، بیان کرد: شکل برخورد ها و نوع اقدامات بله تشابه دارد اما 
من اعتقادم این است که در اصل موضوع، در موارد این چنینی در سطوح بالاتر از وزارت خارجه 
و تیم مذاکره کننده این تصمیمات گرفته می شود و آن تیم هم حتما تصمیم کلی نظام در این 
موضوع هرچه که باشد را تعقیب می کنند و هر مسیری که برای تعامل یا ارتباط با دنیای خارج، رفع 
تحریم ها، کمک به سرمایه گذاران در حوزه صادرات و کمک به تعاملات باشد و هر تعاملاتی که 
بتواند سهم ایران را در بخش صادرات چه نفتی یا غیرنفتی افزایش دهد را دنبال می کند.وی افزود: 
تعاملات باید به نحوی باشد که بتوانیم صادرات داشته باشیم و ارز حاصل از صادرات را به کشور 
بازگردانیم، هر قدمی که در این مسیر برداشته شود، به شدت حمایت می کنیم؛ ما در حوزه مسائل 
خارجی دوست داریم موضوعات با یک اتحاد داخلی پیگیری شود. نوری همچنین اظهار داشت: 
تاکید می کنم که ما هم خیلی امیدواریم که تیم مذاکره کننده و دستگاه دیپلماسی منویات و نظر 
کلی نظام را پیگیری کنند و بحث های جناحی و گروهی را در روند مذاکرات یا در سوءگیری های 
خود دخالت ندهند. فارغ از اینکه در مورد مذاکرات و برجام قبلا چه اظهارنظری کردند؛ الان باید 
در مورد آنچه که از سوی نظام تکلیف شده برای به سرانجام رساندن این مسئولیت فکر کنند نه 
خواسته های شخصی خودشان یا اظهاراتی که در گذشته داشتند و بخواهند یک موضوعی را اثبات 
کنند و اظهارنظرهای گذشته را به کرسی بنشانند. وی گفت: این ها اقدامات جناحی محسوب 
می شود و برخلاف آن سیاستی است که در داخل و در مواجهه با مسائل بین المللی قرار است اتحاد 

و اتفاق نظر جدی داشته باشیم.

ممنوعیت صادرات تجهیزات پزشکی لغو شد
رییس سازمان توسعه تجارت از آزاد شــدن صادرات تجهیزات و اقلام 

پزشکی مقابله با کرونا خبر داد.
به گزارش ایلنا، علیرضا پیمان پاک با انتشار توئیتی از آزاد شدن صادرات تجهیزات و اقلام 
پزشکی مقابله با کرونا خبر داد.رییس سازمان توسعه تجارت نوشت: توجه به اشباع بازار داخل 
در خصوص تجهیزات و اقلام پزشکی مقابله با کرونا به واسطه توسعه خطوط تولید خاصه 
توسط شرکت های دانش بنیان، طی پیگیری های صورت گرفته توسط سازمان توسعه تجارت 

و معاونت اقتصادی وزارت خارجه، صادرات این اقلام به منظور افزایش ظرفیت  تولید آزاد شد.

هیئت رئیسه مجلس پاسخگوی ظلمی باشند که به کارگران می شود
هزاران کارگر ساختمانی پشت نوبت بیمه مانده اند

با وجود ارسالِ اصلاحیه ماده ۵ قانون بیمه اجتماعی کارگران ساختمانی به 
صحن علنی مجلس، به دلیل اینکه هیئت رئیسه آن را تعیین تکلیف نکرده و 
نمایندگان مسئولیت تصویب آن را برعهده نگرفته اند، کارگران در بلاتکلیفی 

به سر می برد.
به گزارش ایلنا، در هفته های گذشته کمیسیون اجتماعی مجلس، اصلاحیه ماده ۵ قانون بیمه 
اجتماعی کارگران ساختمانی را به صحن علنی مجلس فرستاد تا بیش از ۱ میلیون کارگر ساختمانی 
بتوانند از مزیت آن برای رهایی از چرخه ی سهمیه بندی بیمه استفاده کنند. بر اساس این اصلاحیه، 
کارگران ســاختمانی بر اســاس منابع حاصله از درصدی از هر »مترمربع« عوارض پروانه های 
ساختمانی از بیمه، بهره مند می شوند. تا به حال، کارگران ساختمانی بر اساس میزان سهمیه ای که 
سازمان تامین اجتماعی برای آن ها در نظر می گرفت بیمه می شدند. به گفته روسای انجمن های 
صنفی کارگران ساختمانی از زمانی که بررسی این اصلاحیه در مجلس آغاز شد، سازمان تامین 
اجتماعی هم تخصیص سهمیه را متوقف کرد. در نتیجه مدتی است که کارگران ساختمانی از بیمه 
محروم مانده اند و توام با آن مجلس تصویب اصلاحیه یاد شده را به تعویق انداخته است. در همین 
باره اکبر شوکت )رئیس کانون سراسری انجمن های صنفی کارگران ساختمانی( به ایلنا خبر داد که 
هیئت رئیسه و رئیس مجلس تصویب این اصلاحیه را میان یکدیگر پاسکاری کرده اند؛ در شرایطی 
که به گفته وی؛ صدها کارگر ساختمانی به دلایلی چون بیماری های شغلی، حادثه ناشی از کار، 
کرونا، مرگ طبیعی و… پشت نوبت بیمه فوت شده اند. به گفته ی شوکت، نمایندگان مجلس باید 
مجدد برای مطرح شدن این لایحه در صحن، امضا جمع کنند؛ در شرایطی که بیش از ۱ میلیون 
کارگر ساختمانی به عنوان طرف ضعیف و کسانی که کارفرمایان ساختمانی حقوق آن ها را تضییع 
می کنند، منتظر نهایی شدن این لایحه هستند. شوکت یادآور شد که هیئت رئیسه مجلس مورد 
اعتماد کارگران ساختمانی نیستند. وی تاکید کرد که اعضای هیئت رئیسه و رئیس مجلس باید 

پاسخگوی کارگران و ظلمی که از سمت کارفرمایان به آنها روا داشته می شود، باشند.

ورود پول جدید به بورس توصیه نمی  شود
تحلیلگران معتقدند تا زمانی که ابهامات برطرف نشده و به دنبال آن حجم و ارزش 
معاملات، جهش ملموسی را تجربه نکند، وضعیت رکودی بازار، ادامه خواهد داشت 

و انگیزه معامله نیز بین سهامداران تقویت نمی شود.
 به گزارش اقتصاد آنلاین به اعتقاد عده ای از کارشناسان بازگشایی فملی، رنجی منفی بر شاخص کشید 
و افت 88۶واحدی شاخص کل را رقم زد. به باور این دسته از تحلیلگران بورسی از طرفی دیگر افزایش 
نرخ دلار تاثیر خود را بر سهام دلاری گذاشته و سهامداران شاهد معاملاتی متعادل در بازار هستند. اما 
این گروه از فعالان و ناظران، مادامیکه حجم معاملات بالا نرفته، ورود پول جدید توسط سهامداران خرد 
نیز توصیه نمی شود.امید پورمحمود، کارشناس و فعال بازار سرمایه روند معاملات امروز را بررسی کرد و 
گفت: در معاملات امروز شاهد روندی متعادل در بازار بودیم اما بازگشایی فملی، فشاری نسبی بر روی 
بازار تحمیل کرده و رنجی منفی بر شاخص کشید.پورمحمود بر تاثیر نرخ دلار بر سهام دلاری تاکید 
کرد و گفت: بالاخره این افزایش نرخ دلار تاثیر خود را بر سهام دلاری گذاشته و ما شاهد معاملاتی 
متعادل در بازار هستیم. اما مشکل اصلی بازار همچنان نبود نقدینگی کافی و پایین بودن حجم معاملات 
در آن است. پورمحمود راه حل برون رفت از چنین شرایطی را تنها حمایتی دولتی دانست و گفت: باید 
شرایط به صورتی باشد که با مشوق های تشویقی سرمایه های جدید جذب شود و یا با برقراری امید و 
اطمینان در بازار، موجبات بازگشت سرمایه به بازار را فراهم کنند. تا زمانی که این شرایط برقرار نشده 
و حجم معاملات بالا نرود؛ هر مثبتی در بازار را باید به دید نوسان در نظر گرفت. این کارشناس بازار 
سرمایه، با اشاره به قطعی برق و گاز صنایع پتروشیمی و فلزی گفت: این اختلال، تاثیر زیادی بر صنایع 
خواهد گذاشت و با کاهش تولید صنایع، موجب افزایش قیمت محصولات شده و در نمادهای صنایع نیز 
خود را نشان می دهد. اما از طرفی اگر روند قیمت گذاری دستوری ادامه یابد، این صنایع به شدت ضربه 
خواهند خورد.پورمحمود در پایان توصیه کرد: مادامی که حجم معاملات بالا نرفته، ورود پول جدید، توسط 
سهامداران خرد توصیه نمی شود؛ بلکه در چنین شرایطی ورود پول باید از جانب هلدینگ ها، سهامداران 
حقوقی و صندوق های سرمایه گذاری صورت گرفته تا حجم معاملات  نیز افزایش چشم گیری داشته 
باشد. از طرفی دیگر، تا زمانی که نرخ سود بانکی بالای ۱۹ درصد و ارزش معاملات در حدود دو الی سه 
هزار میلیارد تومان باشد، فرصت ورود پول جدیدی وجود ندارد. در چنین شرایطی سهامداران می توانند، 

با بررسی کردن ارزندگی سهام مختلف، به صورت پله ای وارد شوند.

اخبار کوتاه 

یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس یازدهم گفت: دانشگاه آزاد اسلامی، 
سازمان تأمین اجتماعی، شهرداری کلانشهرها، بانک های خصوصی و 
دولتی و هلدینگ های تابعه و شرکت های دولتی، بنیادها و شرکت های تابعه 
که عمده اقتصاد کشــور را در اختیار دارند، به هیچ کس پاسخگو نبوده و 

نیستند.
به گزارش ایسنا، حسن لطفی در جلسه دیروز مجلس در نطق میان دستور خود ضمن 
تبریک روز دانشــجو گفت: تورم افسارگسیخته و گرانی های لحظه ای، فاصله طبقاتی، 
حقوق های نجومی، دیوان ســالاری پیچیده اداری، عدم توزیع عادلانه ثروت در کشور، 
عدالت را خدشه دار کرده و مردم را به ستوه آورده است. نماینده مردم رزن در مجلس یازدهم 
ادامه داد: امروز دولتی فربه تر از دولت شکل گرفته که به هیچ احدالناسی پاسخگو نیستند. 
مجلس نیز متأسفانه هیچ ابزار نظارتی برای آنها نداشته و ندارد. دانشگاه آزاد اسلامی، سازمان 
تأمین اجتماعی و شرکت های تابعه، شهرداری کلانشهرها و شرکت های تابعه، بانک های 
خصوصی و دولتی و هلدینگ های تابعه و شرکت های دولتی، بنیادها و شرکت های تابعه که 

عمده اقتصاد کشور را در اختیار دارند، به هیچ کس پاسخگو نبوده و نیستند.
این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس از هیأت رئیسه مجلس و سایر نمایندگان خواست تا 

هرچه سریع تر تدابیری برای نظارت بر سازمان ها وشرکت های نام برده بیندیشند.
لطفی اظهار کرد:  سازمان تأمین اجتماعی، بانک رفاه کارگران و صندوق های بازنشستگی 
و شرکت های تابعه که حاصل دسترنج کارگران و بازنشستگان هستند، به نام کارگران و به 

کام مافیای موجود در آنها فعالیت می کنند و هیچ کدام از کارگران و بازنشستگان عضو هیأت 
مدیره صندوق ها، بانک ها و شرکت های تابعه آنها نیستند.وی خطاب به وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی گفت: نسبت به تعیین تکلیف سهام کارگران و بازنشستگان در سازمان های 
خودشان اقدام کرده و به داد کارگران و بازنشستگان برسید که هر روز سفره آنها کوچک تر 
می شود.این عضو مجمع نمایندگان استان همدان همچنین در تذکری به هیأت رئیسه 
مجلس عنوان کرد: قرار بود ۱۹ هزار میلیارد تومان از محل تبصره ۱4 به مناطق محروم 
کشور تخصیص داده شود. آقای نادران در کمیسیون تلفیق این را به سازمان برنامه ابلاغ 
کرده و این سازمان مدعی شد به علت نبود امضای آقای قالیباف، قابل قبول نیست. من و 
4۱ نفر از نمایندگان درخواست کردیم این موضوع اجرا شود اما هیأت رئیسه مجلس هیچ 

توجهی به آن نکرد. استدعا می کنیم به حق مناطق محروم توجه کنید.
لطفی همچنین در تذکری خطاب به وزیر جهاد کشــاورزی بیان داشــت: کشاورزان 
زحمتکش فاقد هرگونه بیمه و امکانات رفاهی و آسایش هستند که اسیر سیاست های غلط 
وزارت کشاورزی شده و عدم ثبات قیمت محصولات کشاورزی، گرانی مواد اولیه و وجود 
دلالان در بازار کشاورزی باعث ورشکستگی آنها و دامداران شده و مجبور شده اند دام های 

خود را به قیمت ارزان بفروشند. لازم است به داد کشاورزان و دامداران برسید.
این عضو کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در پایان در تذکری خطاب به 
وزیر آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: با تلاش شبانه روزی خود قصه پرغصه رتبه بندی 
معلمان، تعیین تکلیف نیروهای حق التدریس و خرید خدمت و نهضتی ها را به پایان برسانید.

رئیس کمیســیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد که اراده هایی وجود دارد که اجازه نمی دهند 

شفافیت محقق شود.
به گزارش ایسنا، حسن شجاعی رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس 
شورای اسلامی در همایش »بزرگداشت روز جهانی مبارزه با فساد« 
با گرامیداشــت روز جهانی دانشجو گفت: به نظر می رسد در یک 
ارزیابی، کمیسیون اصل ۹۰ به اعتقاد بنده جزو نهادهای کمتر شناخته 
شده برای مردم و نخبگان است. در گستره صلاحیت، کمیسیون 
اصل ۹۰ مطابق با اصل ۹۰ قانون اساسی، گستره وسیعی دارد و از 
شکایت از قوای سه گانه تا شکایت از قاضی و دهیار را می توان در 

این کمیسیون مطرح کرد.
وی افزود: علی رغم این گســتره صلاحیت، ساختار کمیسیون 
گسترده نیســت و دور از دسترس مردم واقع شده است. ابزارهایی 
که در اختیار کمیسیون اصل ۹۰ است گسترده است و قوه قضاییه 
می تواند به صرف عدم پاسخ به مکاتبه این کمیسیون فرد یا نهاد را 

محکوم کند.
شجاعی بیان کرد: کمیسیون می تواند هیات های بازرسی به تمام 
دستگاه ها صادر کند، موضوعی که در گذشته به خوبی به آن پرداخته 

نشده است و همین الان هیئت بازرسی ما به دلیل موضوع آب در 
وزارت نیرو مستقر شده است.

رئیس کمیسیون اصل ۹۰ گفت: باتوجه به ساختار محدودی که 
الان داریم در پی گســترش ساختار نیستیم و به دنبال نقطه زنی 
هستیم تا به صورت نقطه ای در سازمان های مختلف به دنبال فساد 
بگردیم و با آن مبــارزه کنیم. من به رئیس جمهور هم گفتم اگر 
مدیران شما به بوی فساد حساس باشند، می توان با فساد مبارزه کرد 
و ما اگر نتوانیم زمینه ها و بسترهای فساد را شناسایی کنیم باید فاتحه 

مبارزه با فساد را در کشور بخوانیم.
وی با بیان این که یکی از راه های مبارزه با فســاد، شفافیت است 
تصریح کرد: اراده هایی وجود دارد که اجازه نمی دهند شفافیت محقق 
شود به عنوان مثال اراده های قوی وجود دارد که سامانه های گمرک 

تکمیل نشود و باید کمیسیون در این زمینه سفت و سخت بایستد.
شجاعی در پایان گفت: موضوع دیگر، انحصار و رانت است و هرجا 
انحصار وجود دارد فساد ایجاد می شود. موارد و زمینه هایش زیاد است 
اما فرض کنید ظرفیت آزمون پزشــکی که کمیسیون به آن ورود 
کرد از همین قبیل است و موضوع دیگر که روی آن تمرکز کردیم، 

تعارض منافع است.

 دولتی فربه تر از دولت 
به هیچ احدالناسی پاسخگو نیست

 عضو کمیسیون اجتماعی مجلس

 اراده هایی اجازه نمی دهند
 شفافیت محقق شود
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